
ЦЕНТРАЛНА ИЗБИРАТЕЛНА КОМИСИЯ 

 

 

ПРОТОКОЛ 

№ 412 

 

На 19 септември 2023 г. се проведе заседание на Централната 

избирателна комисия при следния 

 

ДНЕВЕН РЕД: 

 

1. Проект на Решение относно условията и реда за 

финансиране на предизборната кампания в изборите за общински 

съветници и за кметове, насрочени на 23 октомври 2023 г. 

  Докладва: Димитър Димитров 

2. Проект на Решение относно условията и реда за 

провеждане на предизборна агитация в изборите за общинските 

съветници и за кметове на 29 октомври 2023 г. 

  Докладва: Димитър Димитров,  

3. Разяснителна кампания. 

  Докладват: Емил Войнов Цветозар Томов 

4. Проекти на решения, свързани със състави на общински 

избирателни комисии. 

  Докладват: Димитър Димитров, Цветозар Томов 

5. Доклади по дела, жалби и сигнали 

  Докладват: Росица Матева, Георги Баханов 

6. Доклади по административни преписки 

  Докладват: Емил Войнов, Йорданка Ганчева, 

  Елка Стоянова, Силвия Стойчева,  

  Цветанка Георгиева, Георги Баханов,  

  Любомир Георгиев, Севинч Солакова 
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ПРИСЪСТВАХА: Камелия Нейкова, Димитър Димитров, 

Емил Войнов, Росица Матева, Цветозар Томов, Севинч Солакова, 

Георги Баханов, Елка Стоянова, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Гергана Стоянова. 

 

Заседанието бе открито в 10.35 ч. и председателствано от 

госпожа Камелия Нейкова – председател на Централната 

избирателна комисия. 

 

* * * 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Добър ден, колеги! 

Дванадесет членове сме в залата, имаме кворум. 

Предлагам ви следния проект на дневен ред: 

1. Проект на Решение относно условията и реда за 

финансиране на предизборната кампания в изборите за общински 

съветници и за кметове, насрочени на 23 октомври 2023 г. 

Докладчик – господин Димитров. 

2. Проект на решение относно условията и реда за провеждане 

на предизборна агитация в изборите за общинските съветници и за 

кметове на 29 октомври 2023 г. Докладчик – господин Димитров. 

3. Проекти на решения, свързани със състави на общински 

избирателни комисии. Господин Димитров само се е заявил в тази 

точка. Най-вероятно ще се допълни. 

4. Доклади по дела, жалби и сигнали. Докладчик – госпожа 

Матева. 

5. Доклади по административни преписки с докладчици 

господин Войнов, госпожа Ганчева, госпожа Елка Стоянова, 

госпожа Стойчева, госпожа Георгиева, господин Баханов, господин 

Георгиев и госпожа Солакова. 

Колеги, моля за вашите предложения по дневния ред.  

Заповядайте, господи Томов. 
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ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: В точка 3 моля да ме включите. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Други колеги? 

Няма. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Моля, да включим и точка 

„Разяснителна кампания“. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Може ли да бъде 

точка 1? Тогава, точка 3. 

Колеги, предлагам ви тази точка да бъде 3, а след нея ще се 

преномерират точките. 

Други предложения има ли? 

Моля, да гласуваме дневния ред с направените изменения и 

допълнения по проекта. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Йорданка 

Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

 

Господин Димитров, заповядайте в точка първа: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО УСЛОВИЯТА И РЕДА 

ЗА ФИНАНСИРАНЕ НА ПРЕДИЗБОРНАТА КАМПАНИЯ В 

ИЗБОРИТЕ ЗА ОБЩИНСКИ СЪВЕТНИЦИ И ЗА КМЕТОВЕ, 

НАСРОЧЕНИ НА 23 ОКТОМВРИ 2023 Г. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Благодаря Ви, госпожо 

Председател. 

Колеги, в моята папка с проектен № 1971 е проект на 

решение за условията и реда за финансиране на предизборната 

кампания в изборите за общински съветници и за кметове, 

насрочени за 23 октомври 2023 г. 

Решението изцяло възпроизвежда текстовете на Изборния 

кодекс, както и всичко, което има отношение към финансирането. 

Общо взето задълженията, които се създават, са за Сметната палата. 

Ние имаме едно задължение да изпратим списък с банковите сметки, 
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отговорниците. Разбрах, че това вече е направено. Ако искате, 

прегледайте го. Отчетени са спрямо сегашната хронограма всички 

срокове. 

Предлагам да приемем този текст такъв, какъвто е предложен 

в проектен номер 1971. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля да се 

запознаете с проекта на решение. 

Имате ли предложения по проекта, или изказвания? Няма. 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, 

Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир 

Георгиев, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2461-МИ/19.09.2023 г. 

Стигнахме до точка трета, но докладчикът не е в залата. 

 

Продължаваме с точка четвърта: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ, СВЪРЗАНИ СЪС СЪСТАВИ НА 

ОБЩИНСКИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ. 

Господин Димитров, заповядайте. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Колеги, имаме постъпило писмо от 

г-жа Цветелина Домова с вх. № МИ-15-284. Госпожа Домова 

възразява срещу фамилията. Казва, че по лична карта е Донова, а 

всъщност ние сме издали нашето решение като Томова, гледайки 

нейната диплома.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания.  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 
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Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Решението е № 2462-МИ/19.09.2023 г. 

ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: Към файла на община Шабла е 

добавен документът, с който Росица Стоилова Василева ни 

уведомява, че иска да бъде освободена от длъжността „член на 

ОИК“ – за сведение. Решение сме взели вчера. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Продължаваме с 

точка пета. 

ДОКЛАДИ ПО ДЕЛА, ЖАЛБИ И СИГНАЛИ. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Колеги, докладвам ви писмо от 

Върховен административен съд с вх. № МИ-08-43/18.09.2023 г., с 

което ни се връща административна преписка на ОИК – Бяла, заедно 

с влязлото в сила Решение № 8591/15.09.2023 г., постановено по адм. 

дело №8825/2023 г. на ВАС. С решението се отхвърля жалбата на 

ПП „Възраждане“ против Решение № 2316-МИ/08.09.2023 г. на 

ЦИК, с което е назначена ОИК – Бяла. За сведение. 

Колеги, докладвам ви писмо от Върховен административен 

съд с вх. № МИ-08-47/19.09.2023 г., с което ни се изпраща протокол 

от 18.09.2023 г. по адм. дело №8924/2023 г., образувано по жалба на 

Коалиция „Продължаваме промяната – Демократична България“ 

срещу Решение № 2378-МИ на ЦИК от 12.09.2023 г. С протоколно 

определение съставът на Върховен административен съд прекратява 

производството по административното дело и изпраща делото по 

компетентност на Административен съд – София-град. 

Следващият ми доклад е сигнал за нарушение при избор на 

общински съветник от град Асеновград, вх. № МИ-22-

159/1/19.2023 г.  

Вчера ви докладвах подадения от И.     и       Р.           К. 

сигнал, свързан с евентуалната кандидатура на едно лице за 

общински съветник. Днес отново от имейл         „И.        К.“, но с 

подпис „Е.           К.“ е изпратен същият сигнал с прикачени 
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документи в подкрепа на твърденията. Има копие от постановление 

на Окръжна прокуратура, копие от писмо до Районна прокуратура. 

Но, както казах и вчера, няма влязло в сила решение, с което това 

лице да е осъдено с влязла в сила присъда, което да препятства 

правото му да бъде кандидат за тези избори – отново го докладвам за 

сведение. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Баханов, 

заповядайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, един сигнал ще 

предложа да се изпрати по компетентност – вх. № МИ-22-

152/17.09.2023 г., относно рекламни пана за избор на кмет на София 

преди началото на предизборната кампания. Изпратен ни е по 

имейла. Подаденият сигнал е за наличието на рекламни пана на 

билборд във връзка с предстоящата предизборна кампания за местни 

избори 2023 г. Рекламните платна са на една от коалициите, заявили 

участие на изборите, повече от 30 дни преди деня изборите в град 

София на кръстовището на бул. „Царица Йоанна“, бул. „Петър 

Дертлиев“. Рекламата е на един от кандидатите за кмет. Цитирам: 

„Началото на предизборната кампания следва да бъде 30 дни преди 

изборите, което го прави не по-рано от 29.09.2023 г.“  

Предлагам да се препрати на ОИК – Столична, по 

компетентност. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания, други предложения?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, Елка 

Стоянова, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия 

Нейкова, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева); против – 2 (Гергана Стоянова, Любомир 

Георгиев) 

Заповядайте, госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Колеги, в рамките на отрицателен 

вот, извинявам се на колегата докладчик, може би трябваше да го 
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направя като предложение в рамките на неговото предложение като 

докладчик, но този сигнал очевидно е анонимен. Единствено поради 

тази причина гласувах „против“, защото считам, че не следва да 

предприемаме каквито и да било действия по анонимни писания, 

сигнали, които губят достатъчно от ценното време. Това беше 

причината за моя отрицателен вот. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, 

продължаваме с точка шеста от дневния ред 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Господин Войнов, заповядайте. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, във връзка с откриване 

на процедурата: Договаряне без предварително обявление за 

възлагане на обществена поръчка с предмет „Дейности по 

надграждане на системен и приложен софтуер за СУЕМГ за 

изборите за общински съветници и за кметове на 29 октомври 

2023 г.“ и поканата за преговори на 20 септември, е необходимо да 

бъде назначена комисия, която да разгледа офертата и да проведе 

преговори в процедурата по договаряне. Проектът на заповед е 

качен в моята папка.  

Предлагам комисията да е 7-членна и да е в същия състав, 

както комисията за другата обществена поръчка, като само вместо 

М.        Р., да се включи                Р.                        К., а именно 

съставът й да бъде: председател: Емил Войнов и членове: Димитър 

Димитров, Гергана Стоянова, Любомир Георгиев,        Р.        К.,         

З.            М.,              Г.           Б. Резервни членове: Елка Стоянова и 

М.     Р. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Заповядайте, 

госпожо Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Аз не желая да участвам в тази 

комисия. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите предложения за състав на комисията. Господин Войнов 

предложи същия състав.  
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Аз също смятам, че не може винаги едни и същи колеги да са 

по комисиите, така че много моля за предложения. 

Колеги, след като няма предложения, двама от звено „Правна 

дейност“ ще бъдат включени в комисията, за да може да се попълни 

съставът.  

Предлагам: Р.         К.        и           М.           Р. Резервен член от 

администрацията предлагам да бъде         Р.           Ц. – ръководител 

на звено „Правна дейност“. 

Имате ли други предложения? 

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, връщам на доклад писмо 

с вх. № ЦИК-06-02-20/13.09.2023 г., с което от СДВР ни задават три 

въпроса.  

Подготвил съм писмо, с което да отговорим на поставените 

въпроси. То е във вчерашна моя папка с проектен № 7551. 

Предлагам да го изпратим на СДВР. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания по проекта на писмо, ако има такива. 

Режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Господин Томов, 

проект на решение, свързан със състав на ОИК? 

 

Заповядайте в точка четвърта от дневния ред. 
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ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ, СВЪРЗАНИ СЪС СЪСТАВИ НА 

ОБЩИНСКИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, във вътрешна 

мрежа в папка с моите инициали пр. № 2661 – проект на решение 

относно промяна в състава на Общинска избирателна комисия – 

Сопот, област Пловдив.  

Постъпило е заявление с вх. № МИ-06-365/18.09.2023 г. чрез 

секретаря на община Сопот от упълномощения представител на ПП 

„Възраждане“, с което се предлага промяна, при която на мястото на 

Славка Генчева Иванова да бъде назначен Павел Димитров Киров, 

като член на общинската избирателна комисия от квотата на ПП 

„Възраждане“ и на назначения нов член да се издаде удостоверение.  

Предлагам да вземем решение в този смисъл, като освободим 

Славка Иванова и назначим на нейно място Павел Киров. 

Приложени са всички необходими документи. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, моля за 

вашите изказвания. Няма такива. 

Режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Камелия Нейкова, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2463-МИ/19.09.2023 г. 

Колеги, продължаваме с точка шеста. 

Госпожа Елка Стоянова в доклади по административни 

преписки, заповядайте. 

ЕЛКА СТОЯНОВА: Колеги в днешната ми папка има писмо 

от ОИК – Георги Дамяново, които ни изпращат за сведение и 

запознаване свое Решение № 20-МИ/14.09.2023 г., с което са 

определили броя на членовете на СИК в община Георги Дамяново.  
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Докладвам ви го само за сведение, тъй като Централната 

избирателна комисия няма отношение към това решение. В смисъл – 

нищо повече, освен да се запознаем с него, няма какво да се направи. 

Другото, което искам да ви докладвам е във вчерашната ми 

папка – Протокол № 4, в който е отразена работата на определената 

със заповед № 41-АД от 17.08.2023 г. комисия за провеждане на 

подбор за заемане на длъжността „старши счетоводител“. В 

протокола е обективирано и предложението на комисията в резултат 

на извършените дейности по подбор: писмен изпит, тест на 

кандидата и интервю.  

В резултат на проведения тест с две практически задачи и в 

резултат на проведеното интервю, комисията предлага на 

Централната избирателна комисия да приеме решение да не се 

сключва договор с кандидата. 

Моля за протоколно решение в този смисъл. Предложението 

е да не се сключва договор с явилия се кандидат. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, имате ли 

изказвания във връзка с направения доклад?  

Колеги, подлагам на гласуване да приемем работата на 

комисията и да не се сключва трудов договор с кандидата. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Госпожо Ганчева, заповядайте в „Доклади по 

административни преписки“. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви 

писмо, постъпило по електронната поща на Централната 

избирателна комисия, в което по принцип се сочи, че е адресирано 

до кмета на Панагюрище, но обръщението е към госпожа Нейкова. 

Сочи се, че това е заявление от             Б.           В.               Л., с 

посочен адрес – вх. № ЦИК-16-21/18.09.2023 г. Обективирано е 
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искане с настоящото заявление на основание чл. 2 от Закона за 

достъп до обществена информация. Моли да му бъде предоставена 

следната обществена информация на електронната поща, моли да му 

бъде отговорено, като по т. 1 от писмото моли да му бъде 

предоставено копие от Решение № 2275-МИ/08.09.2023 г., както и 

протокола за гласуване на това решение и мотивите към него. Също 

така иска и аудио- и видео запис на разискванията за назначаване на 

председател на ОИК – Пазарджик, както и поименно гласувалите 

„за“ и „против“. Счита, че ще получи необходимите документи. 

Първоначално си мислех да не отговаряме с оглед на това, че 

е с различен адресат. Но, ви предлагам да отговорим на имейла на 

господин          Б.               В.             Л.,  както е посочен, че във 

връзка с писмо, получено по електронната поща на ЦИК, го 

уведомяваме, че всички заседания на Централната избирателна 

комисия, включително решенията, се провеждат в условията на 

публичност и прозрачност съгласно чл. 54 от Изборния кодекс. С 

оглед на това информацията, която иска, е публикувана на 

официалната интернет страница на ЦИК, като му посочим и 

интернет страницата. Проектът на писмо е във вътрешната мрежа. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 14 членове на ЦИК: за – 14 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, Севинч 

Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева); против – няма.  

Колеги, прекъсвам заседанието. Ще продължим в 12.00 часа. 

 

(След прекъсването.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия.  
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Продължаваме с точка трета от дневния ред: 

РАЗЯСНИТЕЛНА КАМПАНИЯ. 

Господин Томов, заповядайте. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Благодаря. Колеги, във вътрешна 

мрежа от днешна дата в моя папка е качен файл „Разяснителна 

кампания“ – работен вариант. Това е работен вариант на текстовете, 

които да съпровождат следващите два клипа. Това са предложения 

за съдържание на аудио- и видео клипове за разяснителната 

кампания за местните избори по теми: „гласуване с бюлетина за 

общински съветници“ и „гласуване с бюлетина за кмет“.  

Моля, да ги видим, да ги обсъдим критично и евентуално да 

ги приемем, за да ги пратим на изпълнителя и да очакваме 

подготовката на клиповете с това текстово съдържание. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, отлагам 

тази точка за обсъждане в работна група. 

В точка четвърта: Проекти на решения, свързани със състави 

на ОИК има ли доклади? 

Заповядайте, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Уважаеми колеги, предлагам ви проект на 

решение относно поправка на техническа грешка в Решение № 2020-

МИ от 25 август 2023 г. на ЦИК относно назначаване на състава на 

ОИК – Минерални бани, област Хасково. 

Допусната е техническа грешка и предлагам на Централната 

избирателна комисия да вземе следното  

„РЕШЕНИЕ: 

Допуска поправка на техническа грешка в Решение № 2020-

МИ от 25 август 2023 г. на ЦИК, като ЕГН на назначения за зам.-

председател на ОИК Петър Василев Андреев, да се чете правилно с 

други цифри. 

Анулира издаденото удостоверение и издава ново с вярното 

ЕГН.“ 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания?  
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Моля, режим на гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева, Цветозар 

Томов); против – няма.  

Решението е № 2464-МИ/19.09.2023 г. 

Заповядайте, господин Томов в точка четвърта. 

ЦВЕТОЗАР ТОМОВ: Колеги, докладвам проект на решение с 

проектен номер МИ-2663 в моя папка. Той е за поправка на 

техническа грешка в Решение № 2326-МИ от 11 септември 2023 г. 

на ЦИК. 

Допусната е техническа грешка в изписването на Единния 

граждански номер на назначената за член на ОИК – Царево, 

Валентина Костадинова Василева. 

Предлагам да вземем решение, с което да бъде анулирано 

издаденото й удостоверение и да й бъде издадено ново с вярното 

ЕГН, както и да бъде отразено в решението вярното ЕГН на г-жа 

Василева. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, има ли 

изказвания по проекта?  

Моля, режим на гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Елка Стоянова, Емил 

Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка Ганчева, Камелия Нейкова, 

Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева, Цветозар Томов); против – няма.  

Решението е № 2465-МИ/19.09.2023 г. 

Госпожо Матева, заповядайте в точка пета. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви жалба, 

постъпила в Централната избирателна комисия с вх. № МИ-10-

89/1/19.09.2023 г., подадена от ПП „Възраждане“ срещу Решение № 
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2459-МИ/18.09.2023 г. на ЦИК. Жалбата е до Административен съд 

– София-град. Ще бъде комплектувана преписката и внесена в съда. 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ НЕЙКОВА: Колеги, прекъсвам 

заседанието на Централната избирателна комисия. 

Ще продължим в 14.30 часа. 

 

(След почивката.) 

 

ПРЕДСЕДАТЕЛ КАМЕЛИЯ Колеги, продължава 

заседанието на Централната избирателна комисия. Единадесет 

членове сме в залата. Имаме кворум. 

 

Продължаваме с доклад в точка четвърта: 

ПРОЕКТИ НА РЕШЕНИЯ, СВЪРЗАНИ СЪС СЪСТАВИ НА  

ОБЩИНСКИ ИЗБИРАТЕЛНИ КОМИСИИ.  

Преди да дам думата на колегата Чаушев, определям 

господин Димитров да води заседанието, докато се върна, тъй като 

ми се налага да изляза. 

Заповядайте, господин Чаушев. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моята вътрешна 

папка днес има проект за решение относно поправка на техническа 

грешка в Решение № 2111-МИ от 29 август 2023 г. на Общинската 

избирателна комисия – Кресна. 

Предлагам да допуснем поправка на техническа грешка в 

наше Решение № 2111-МИ от 29  август 2023 г., като ЕГН-то на 

назначената за член на ОИК – Кресна, Василка Атанасова Грачева да 

се чете: ЕГН, изписано. 

Предлагам да гласуваме да се анулира удостоверението и да 

се издаде ново.  

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на колегата Чаушев. Можем да 

пристъпим към гласуване. Предполагам, че коментари няма да има. 
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Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Решението е  № 2466-МИ/19.09.2023 г. 

Заповядайте, госпожо Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, в папката с моите инициали е 

изготвен проект на решение, с който предлагам да допуснем 

поправка на техническа грешка в Решение № 2106-МИ от 29 август 

2023 г., като името на назначената за член на Общинската 

избирателна комисия – Хитрино, Семра Хюсеинова Фюсеин да се 

чете Семра Хюсеинова Хюсеин. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на госпожа Стойчева.  

Може да преминем към гласуване. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Севинч Солакова, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Решението е 2477-МИ/19.09.2023 г. 

 

Преминаваме към следваща точка: 

ДОКЛАДИ ПО АДМИНИСТРАТИВНИ ПРЕПИСКИ. 

Думата има госпожа Ганчева. 

ЙОРДАНКА ГАНЧЕВА: Колеги, ще ви докладвам за 

сведение няколко въпроса. 

Първият е с в вх. № МИ 22-163 от 18 септември 2023 г. Той е 

въпрос относно двойно гражданство по точка 1 от съответната 

секция. Ние имаме отговор на този въпрос за кандидатите. 

Вх. № МИ 22-162 от 18 септември 2023 г. във връзка с 

отпуските – точка 6 от нашата специална рубрика дава отговор. 
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И съответно вх. № МИ 22-165 от 19 септември 2023 г. Отново 

ви го докладвам за сведение, сочи се, че е от  секретар на община, с 

въпрос за тълкуване на право да гласуват с подвижна избирателна 

кутия, имат избиратели с трайни увреждания, с оглед, че ще 

приемем нарочно решение. 

Това са моите доклади. Докладвам ги за сведение поради 

това, че Централната избирателна комисия вече в първите два има 

становище, а по третия въпрос се очаква решение. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Благодаря Ви, госпожо Ганчева. 

Някой друг има ли доклади в тази точка – „Административни 

преписки“? 

Заповядайте, госпожо Георгиева. 

ЦВЕТАНКА ГЕОРГИЕВА: Колеги, само са сведение ви 

докладвам вх. № МИ 22-156 от 18 септември 2023 г. – писмо, което 

сме получили от С.            Н., с което той счита, че е допусната 

фактическа грешка в наше Решение № 2122 от 29  август 2023 г. – в 

точка 49, която касае текста за отпуските на действащите кметове, и 

изисква от нас да я поправим. 

Докладвам ви го за сведение. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Благодаря Ви, госпожо Георгиева. 

Следващ доклад – госпожа Стойчева. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № МИ 22-157 от 

18 септември 2023 г. сме получили запитване от           Т.        Т. 

затова след като е назначен в състава на общинската избирателна 

комисия, в същото време е регистриран като безработен с право на 

парично обезщетение, трябва ли да бъде прекъснато паричното 

обезщетение за този период, на какво основание  и какви действия 

трябва да предприеме. 

Предлагам да отговорим на господин           Т., че съгласно чл. 

83, ал. 6 от Изборния кодекс изплащането на възнаграждения на 

член на общинска избирателна комисия, регистриран като 
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безработен, не лишава лицето от получаването на обезщетение, 

както и не изисква изменение на декларирани вече от него 

обстоятелства. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Имате ли предложение да се появи такъв текст във „Въпроси и 

отговори“? 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: По-добре да не го правим. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Ако се появи нов въпрос от същия характер, ще напишем 

съобщение. 

СИЛВИЯ СТОЙЧЕВА: Колеги, с вх. № МИ 22-154 от 

17 септември 2023 г. относно ползването на отпуск по майчинство и 

работата в общинска избирателна комисия дали води до нарушаване 

на обезщетението, такъв отговор на въпроса има качен на нашата 

страница, затова предлагам да не отговаряме. 

А останалите два входящи номера – МИ 22-148 и МИ 22-150, 

и двата от 16 септември 2023 г., предлагам да останат за сведение. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Следващ докладчик – господин Баханов. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Благодаря, господин председателстващ. 

Уважаеми колеги, във вътрешната мрежа би следвало да е 

качен отговор вх. № НС-04-02-313 от 12 септември 2023 г. от Пето 

районно на Столична дирекция на вътрешните работи по отношение 

на едно лице –       А.       Т., с ЕГН, за двойно гласуване – фигурира в 

основния избирателен списък в община Хасково, дописана е в 

допълнителна страница на избирателния списък в Република 

Турция. Къде е упражнила правото си на глас? Колко пъти и къде? И 

дали е лице с избирателни права или не? 

Желаят заверено копие от съответния избирателен списък, в 

който това лице е било дописано и съответно е упражнило правото 

си на глас. Въз основа на кои документи е допуснато до гласуване и 

дописване в избирателния списък? 
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Подготвен е отговор във вътрешната мрежа – подробен, 

относно въпросите, зададени в писмото, ведно с документи, които са 

изискани. 

Моля да ги погледнете и, ако нямате предложение за 

изменение и допълнение, да го подложите на гласуване, господин 

председател. Свърших.  

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте доклада на господин  Баханов, както и неговото 

предложение. 

Имате няколко минути да погледнете текста във вашата 

папка. 

Колеги, ако имате някакви становища, коментари върху 

предложението на господин  Баханов, имате думата.  

След като няма коментари, предлагам да гласуваме отговора, 

подготвен от господин  Баханов. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Имате думата, продължавайте. 

ГЕОРГИ БАХАНОВ: Уважаеми колеги, абсолютно 

идентично писмо, идентични въпроси и желание да им изпратим 

документи – вх. № е НС-04-02-314 от 12 септември 2023 г. отново от 

Пето районно – Столична дирекция на вътрешните работи. 

Както и в предходния ми доклад ви казах,  пак се касае за 

лице в основния избирателен списък в община Хасково и дописано в 

секция в Република Турция. Същите въпроси и същите искания. 

Подготвено е писмо. Само лицето е       А.          Х.       А., с 

посочено ЕГН, за друго лице става въпрос, различно от предходния 

доклад. 

Писмото е абсолютно идентично, разбира се, с нюанси, 

отнасящи се до това лице, с копия на документи. 

Моля да гласуваме писмото с приложените документи. 
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ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на господин Баханов. 

Имате думата за становища. 

След като няма, може да преминем към гласуване. Гласуваме. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Следващ докладчик в тази точка е господин Георгиев. 

ЛЮБОМИР ГЕОРГИЕВ: Докладвам най-напред писмо с вх. 

№ МИ-05-18/18.09.2023 г. от областния управител на област Ловеч. 

Господин            С. е извършил съответните действия по 

компетентност по наш сигнал във връзка с молбата, постъпила по-

рано от госпожа            М.                Б. във връзка с нейните настоящ 

и постоянен адрес, и е изпратил съответното писмо до кмета на 

общината с копие до Централната избирателна комисия. Докладвам 

го за сведение. 

Също така за сведение докладвам писмо вх. № МИ-15-235 от 

13 септември 2023 г. в съответната папка от вчера.  

За сведение докладвам писмо с вх. № НИ-15-226 от 

13 септември 2023 г. – също от имейла на общинската избирателна 

комисия, където е постъпило заявление във връзка с Приложение № 

32-МИ. Има вече предприето действие по написаното в писмото 

като въпрос, свързан с отпечатване, както е преразказано, на 

заявлението. 

За сведение също докладвам  писмо с вх. № МИ-22-140 от 14 

септември  2023 г. във връзка с името на местна коалиция. Също е 

отговорено на такъв въпрос.  

И на поставения въпрос: „може ли в скоби да добавим 

партиите?“ – това може, но по първата част от въпроса – не може, 

така както е зададено. 
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Също за сведение докладвам  писмо  с вх. № МИ-22-133 от 

13 септември 2023 г., което е всъщност копие до адреса на 

Централната избирателна комисия, а иначе това писмо е 

предназначено за съответната общинска избирателна комисия. 

И за сведение писмо с вх. № МИ-22-135 от 13 септември 

2023 г.: „На предстоящите местни избори ще бъда във Виена, а 

иначе имам постоянен адрес в България, съответния град. Въпросът 

е: има ли как да гласувам във Виена?“ Отговорът е: не. Докладвам го 

за сведение. 

И озаглавено „питане“ отново с писмо от господин Борис 

Спасов с вх. № МИ-22-147 от 15 септември 2023 г., което започва с 

израза: „Не намерих на сайта информацията, която търсих, а именно 

има ли свободни места за членове на избирателни комисии (в 

София).“ 

И продължава още малко с въпроси във връзка с участието 

като член, да речем, на секционна избирателна комисия. Всъщност 

на така поставения въпрос има отговор във „Въпроси и отговори“ и 

в съответния Раздел III – „Избирателни комисии“, в точка 5. Затова 

за сведение и този въпрос. 

И за запознаване представям на комисията едно от тези 

няколко писма, с вх. № МИ-15-231 от 13 септември 2023 г. Писмото 

е подписано от председателя и секретаря на Общинската 

избирателна комисия в Сливен и е свързано с детайли във връзка с 

дните на отпуск на кметовете, които биха се кандидатирали за 

участие в изборите. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Благодаря Ви, господин Георгиев. 

Не предлагате да го обсъждаме, просто за запознаване? 

В списъка на хора с доклади още – госпожа Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви писмо 

от Комисията по досиетата, с което ни информират за това, че за 

едно лице – член на ОИК – Царево, за което сме подали данни, 

погрешно е подаден единният граждански номер на друго лице. 
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Това писмо е свързано и с докладваната в предиобедната част 

от заседанието от колегата Томов поправка на техническа грешка. 

Така че ви предлагам да изпратим  писмо на комисията, с което да 

им подадем данните за верния единен граждански номер на 

Валентина Костадинова Василева – член на ОИК – Царево. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Предлагате с писмо да я уведомим. 

Колеги, чухте предложението за изпращане  на писмо. 

Моля да пристъпим към вземане на протоколно решение. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

В точка „Административни преписки“ – госпожа Солакова. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Уважаеми колеги, докладвам ви за 

запознаване докладна записка с вх. № ЦИК-09-276 от 19 септември 

2023 г. Във връзка с прекратения договор със Службата по трудова 

медицина е извършено проучване в интернет за фирми, които 

предлагат такива услуги, и е представен опис на такива служби – 5 

на брой. 

Предлага се да бъде одобрен този списък и до всички тези 

фирми да бъде изпратено запитване с искане да представят оферта 

до Централната избирателна комисия. Тук предложението е до 

26 септември 2023 г. Докладвам ви го за запознаване. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Добре, ще се върнем към тази точка, когато се запознаем. Благодаря 

Ви. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, в Централната избирателна 

комисия е постъпило първото  писмо от община Козлодуй относно 

избирателен списък – част втора. 

Уведомяват ни, че в община Козлодуй няма постъпили 

заявления, декларации – приложение № 8, относно вписване на 
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избиратели – граждани на други държави-членки на Европейски 

съюз. 

В тази връзка предлагам да вземем принципно решение 

всички тези писма, в които се съдържа информация или има 

приложени копия от избирателните списъци, да бъдат класирани в 

обособена за целта папка и тя да бъде обобщавана по общини, за да 

имаме представа за тези граждани с избирателни права –част втора. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ:  

Колеги, чухте предложението на госпожа Солакова да се обособи 

папка, в която да се съхраняват всички данни, които постъпват от 

общините за евентуалното съдържание на избирателния списък – 

част втора. 

Моля да преминем към гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, връщам на доклад от община 

Трекляно въпросът, свързан с изплащането или възстановяването на 

пътните разходи на членове на общинските избирателни комисии, 

чиито постоянен и настоящ адрес не са в мястото, където се 

провеждат заседанията. 

Проектът на отговор до кмета на общината е във вътрешната 

мрежа. Аз ви докладвах в какъв смисъл ще бъде, предлагам да го 

гласуваме и да го изпратим. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на госпожа Солакова. 

Становища, мнения, коментарии? 

След като няма, можем да преминем към гласуване. 

Гласували 13 членове на ЦИК: за – 13 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 
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Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка 

Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, докладна записка № ЦИК-09-

275 от 18 септември 2023 г. за извършване на промени по бюджета 

на Централната избирателна комисия в изпълнение на ПМС № 118 

за одобряване на допълнителни разходи или трансфери по 

подготовката и произвеждането на изборите за народни 

представители през 2023 г.  

Предлагам ви да одобрим промяната по бюджета на 

Централната избирателна комисия, като разходите се увеличат в 

размер на 9 милиона 566 хиляди 857 лева по Функционална област 

„Организиране и произвеждане на законосъобразни, честни и 

свободни избори и национални референдуми“, Бюджетна програма 

„Избори и национални референдуми“. 

Предлагам ви да одобрим корекцията по бюджета и 

изпращането на писмо до министъра на финансите. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ:  

Колеги, чухте предложението на госпожа Солакова. 

Моля с гласуване да подкрепим предложението ѝ. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

СЕВИНЧ СОЛАКОВА: Колеги, вчера в Общинската 

избирателна комисия – Тутракан, бяха представени документи за 

образуване на местна коалиция и това споразумение не съдържаше 

печатите на включените в състава на местната коалиция партии. 

След като бяха дадени указания от общинската избирателна 

комисия, са били отстранени недостатъците в документацията и 

допълнително са внесени.  

Затова за сведение ви докладвам писма с вх. № МИ-15-280 и 

МИ-15-280/1 от 18 септември 2023 г.   
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В тази връзка само искам да направя едно уточнение. 

Изводът, който се налага от практиката, е, че когато има ясни 

правила и единни указания от страна на избирателните комисии, 

правилата се спазват от всички участници. 

Колеги, във вътрешната мрежа има един работен проект на 

заявка във връзка с подготовката на отпечатването на хартиените 

бюлетини. С оглед на информацията, с която разполагаме към 

настоящия момент, целта на тази работна справка е да посочим към 

настоящия момент видовете бюлетини, които следва да бъдат 

изработени за изборите за общински съветници и кметове. 

Докладвам ви за запознаване писмото с проектен № 7558. То 

е работен вариант, адресирано до Печатницата на БНБ с копие до 

министъра на финансите. Вътре е посочен броят по видове 

бюлетини, той е въз основа на информацията, с която разполагаме 

към момента за броя на кметствата, както и основните изисквания, 

които следва да бъдат спазвани при отпечатването на хартиените 

бюлетини. Докладвам ви го за запознаване. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Благодаря, госпожо Солакова. 

Да преминем към следващия докладчик – госпожа Гергана 

Стоянова. 

ГЕРГАНА СТОЯНОВА: Благодаря. Колеги, докладвам ви за 

сведение няколко постъпили въпроси по електронната поща. 

С вх. № МИ-22-136 – запитване относно гласуване на място, 

където лицето работи, което е извън постоянния и настоящия му 

адрес. Ясни са указанията на Централната избирателна комисия къде 

и как може да бъде гласувано. Затова го докладвам за сведение. 

Докладвам ви за сведение въпрос по вх. № МИ-15-248, по 

който също считам, че не е необходимо да се дават някакви 

допълнителни разяснения. 

Запитване по вх. № МИ-22-142 – как да бъде попълвано 

заявление.  
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Въпрос на гражданин по вх. № МИ-22-144. Мисля, че има 

достатъчно ясно дадени отговори в нашата рубрика „Въпроси и 

отговори“ относно избирателните комисии, техния състав и 

съвместимостите на членовете на избирателни комисии с 

функциите, които изпълняват. Затова ви докладвам само за сведение. 

Както и запитване вх. № МИ-15-243 относно поставянето на 

нотариални заверки от кметове на кметства. Централната 

избирателна комисия многократно вече разглежда този въпрос, има 

публикувано съобщение на нашата страница, така че го докладвам 

само за сведение. 

Това са докладите ми във връзка с постъпили въпроси. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Благодаря Ви, госпожо Стоянова. 

Колеги, има ли някой друг доклад в тази точка? 

Заповядайте, господин Войнов. 

ЕМИЛ ВОЙНОВ: Благодаря. 

Уважаеми колеги, във връзка със запитвания до Централната 

избирателна комисия за избирателни секции, в които са включени 

избиратели от различни населени места, и за възможността им да 

гласуват за кмет на кметство, предлагам да изпратим  писмо до 

всички кметове на общини, с което да им укажем как да отбележат 

това обстоятелство в избирателните списъци. 

Проектът на писмо е с проектен № 7574. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението, както коментарите и корекциите в 

текста.  

Предложението по същество е в избирателния списък в графа 

„Забележки“ срещу имената на избирателите, които нямат право да 

гласуват за кмет на кметство, да бъде отбелязано „без кк“, тоест „без 

кмет на кметство“. 

Има ли други коментари, колеги, или предложения? 

Тъй като няма, предлагам да преминем към гласуване. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, 

Росица Матева, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар 

Томов); против – няма. 

Думата има господин Ципов за доклад в „Административни 

преписки“. 

КРАСИМИР ЦИПОВ: Колеги, докладвам ви вх. № МИ-11-66 

от 19 септември 2023 г. – постъпил сигнал от местна коалиция 

„Български глас“ чрез упълномощен представител –          И.        П. 

И.  

В сигнала се обръща внимание, че със съответните решения 

ОИК – Червен бряг, е регистрирал местна коалиция „Български 

глас“, която включва няколко политически субекта. Било е 

депозирано заявление със съответния вх. № от 18 септември 2023 г., 

с което изрично са поискали поправка на допусната техническа 

грешка, и че видно от Протокол №  7 от заседанието на ОИК – 

Червен бряг, на 17 септември 2023 г. общинската избирателна 

комисия не се е произнесла по постъпилото заявление и го е 

оставила без разглеждане. 

В тази връзка предлагам на вниманието ви проект на  писмо, 

което е в моята папка от днес, с което указваме на ОИК – Червен 

бряг, незабавно да се произнесе по постъпилото заявление. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на господин Ципов. Ако няма бележки 

по текста, който предлага да одобрим, моля да минем към гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Все още сме в „Административни преписки“, но мисля, че 

повече няма доклади или никой не е дал знак, че има доклад. 
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Връщаме се към точка четвърта – проекти за решения, 

свързани със състави на общински избирателни комисии. 

Заповядайте, госпожо Матева. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, предлагам ви проект 

на решение за промяна в състава на Общинската избирателна 

комисия – Девин. Проектът е с проектен № 2668 във вътрешната 

мрежа, в папка с моите инициали. 

Постъпило е в Централната избирателна комисия писмо вх. 

№ МИ-15-288 от днешна дата. Изпратено е от упълномощен 

представител на коалиция ГЕРБ-СДС чрез кмета на община Девин. 

С него се прави предложение да бъде извършена промяна, като бъде 

освободен член на Общинската избирателна комисия – Девин, 

Красимира Кънчева Генкова и на нейно място да бъде назначена 

Ирена Николова Георгиева. 

Към предложението има изпратено заявление от Красимира 

Кънчева Генкова, че желае да бъде освободена от състава на 

Общинската избирателна комисия – Девин. Има приложена диплома 

на новопредложеното за член на Общинската избирателна комисия – 

Девин, лице за завършено висше образование, има приложена 

декларация и пълномощно в полза на лицето, което е изпратило 

предложението. 

Документите са пристигнали по електронната поща, но по 

информация от община Девин са изпратени вчера и по куриер, така 

че днес или утре трябва да пристигнат. 

По изложеното ви предлагам да вземем решение, с което да 

освободим като член на Общинската избирателна комисия – Девин, 

област Смолян, Красимира Кънчева Генкова, с посочено ЕГН, да 

анулираме издаденото ѝ удостоверение и да назначим за член на 

Общинската избирателна комисия – Девин, област Смолян, Елена 

Николова Георгиева, с посочено ЕГН. На новоназначения член да 

бъде издадено удостоверение. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте доклада на госпожа Матева. 
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Предлагам да преминем към гласуване, с което да одобрим 

тази замяна. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Решението е № 2468 МИ/19.09.2023 г. 

Други доклади в тази точка, колеги? Никой не е пожелал да 

направи. 

Думата има господин Чаушев в Доклади по административни 

преписки. 

ЕРХАН ЧАУШЕВ: Уважаеми колеги, в моята папка има два 

сигнала. Единият е озаглавен „жалба“, но по същество е сигнал. 

Започвам с първия. 

Вх. № МИ-22-155 – сигнал от господин В. Той посочва и 

твърди, че има нарушение по отношение на това, че Общинската 

избирателна комисия – Долни чифлик, е неоткриваема, липсвали 

указателни надписи и табели на сградата, където се помещава. 

Аз проверих обаче в страницата на въпросната общинска 

избирателна комисия. Там адресът е уточнен, имат връзка с ОИК, 

включително и с председателя, имат и имейл. За сведение, уважаеми 

колеги. 

Вторият е с вх. № е МИ-20-6 от 18 септември 2023 г. 

Наречено е жалба, но по същество е сигнал. До Централната 

избирателна комисия и, странно, до Нова броудкастинг груп ЕООД. 

По същество. Твърдят се действия на кметския наместник на 

село Чавдар, Смолянско, които аз бих вкарал в рубриката 

„предварителна подготовка за избори“, но това са само твърдения, а 

именно става въпрос, че са събирали единни граждански номера, 

секли са дървета и съответно са раздавали квоти от кмета, който се 

предполага, че щял да бъде кандидат по време на местните избори. 



29 

Тези действия и проверката им е извън компетентността на 

Централната избирателна комисия. Те са важни, но е извън 

компетенцията на ЦИК да се произнася по тях, а и нямаме 

правомощия да извършваме такъв тип проверки. 

Въпреки това предлагам да изпратим този сигнал до кмета на 

община Доспат за проверка и да ни уведоми за констатациите. Това 

предлагам. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на господин Чаушев да се изпрати  

писмо до кмета на община Доспат, за да извърши проверка по 

компетентност. 

Моля да преминем към гласуване. 

Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Красимир Ципов, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, в тази точка имам два доклада. 

Първият ми доклад е свързан с предложението да 

упълномощим председателя на Централната избирателна комисия да 

подпише обичайното споразумение със Съвета за електронни медии, 

чернова от което ни е изпратена и се намира в моята вчерашна 

папка, може би и днес го прехвърлиха. Да, и в днешната папка го 

има. Това е вх. № МИ-20-7. Файлът се казва „СЕМ споразумение“. 

Тъй като и предходно съм се занимавал с това споразумение, 

направих сравнение на текстовете на предишните споразумения и 

мога да кажа, че на практика то е едно и също, с тази разлика, че от 

точки 7 до 10 е сменена поредността и благодарение на тази промяна 

е отпаднало едно задължение, което СЕМ е имал. Ще го цитирам 

така, както е било в предходния текст. Тъй като чл. 198, ал. 5 

задължава доставчиците на медийни услуги да обявяват тарифите за 

отразяване на предизборната кампания не по-късно от 40 дни преди 

изборния ден, между другото вчера е бил този 40-и ден преди 
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изборния, СЕМ по предходния текст извършва проверка, обхващаща 

регистрираните и лицензираните от СЕМ доставчици на медийни 

услуги. 

Сега този текст е изчезнал. В новия текст просто са 

разменени местата на задълженията, които двустранно уреждаме, 

има и някакви други промени и една телевизия по-малко ще бъде 

предмет на мониторинг, това е Българска свободна телевизия, едно 

радио по-малко – радио Фокус, но това няма отношение към нашата 

работа. 

Това, което предходно сме уточнявали, е текстът за точните 

времеви параметри на нарушенията, за които ни сезират – в скоби 

час, минута и секунда на началото и края на излъчването. То е 

останало и то е най-честият повод за оспорване на техните сигнали. 

Предлагам да упълномощим председателя на Централната 

избирателна комисия да подпише това споразумение, разбира се, то 

ще бъде изпратено двустранно, и неговият резултат, за тези, които се 

интересуват, е един много обемист доклад, който ние получаваме 

може би две седмици след изборите и в който е направен пълен 

преглед на кампанията в 12 медии и съответно 13 радиа. 

Предходно и в по-предни времена даже се организираше 

нещо като открита среща, на която се подписваше това 

споразумение. Предлагам да го направим както през април, 

последния път, да разменим текстовете, за да бъде подписано 

споразумението. 

Ако няма мнения и коментари, колеги, моля да преминем към 

гласуване, с което да упълномощим председателя на Централната 

избирателна комисия да подпише текста, така както е предложен. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 10 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Росица Матева, Севинч Солакова, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – 1 (Любомир 

Георгиев). 
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В този случай сме получили проект. И предходния път беше 

така. И сме го редактирали. 

В дневния ред имаме още една точка, която е всъщност 

приемане на решение по предизборната кампания. Това е едно 

дълго-дълго решение и принципно. 

Всъщност в моята папка ще намерите текста,  който е 12 

страници. Трябва да имаме малко време поне да се запознаете с него. 

Принципно не се различава от такива, които сме приемали 

предходно, но това е едно от най-обемните решения. Затова давам 10 

минути почивка. Запознайте се с текста и ще се върнем да го 

коментираме.  

Сега е 15,40 часа, в 15,50 часа ще продължим със 

заседанието. 

 

(След почивката.) 

 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, продължаваме заседанието, което прекъснахме, за да се 

запознаем с проекта на решение. 

Нека най-напред направим едно уточнение в протокола. 

Поправката на техническа грешка в състава на ОИК – Хитрино, е 

получила в протокола № 2477, а всъщност коректният № е 2467-МИ. 

Това беше за протокола. 

 

Продължаваме с: 

ПРОЕКТ НА РЕШЕНИЕ ОТНОСНО УСЛОВИЯТА И РЕДА 

ЗА ПРОВЕЖДАНЕ НА ПРЕДИЗБОРНА АГИТАЦИЯ В ИЗБОРИТЕ 

ЗА ОБЩИНСКИТЕ СЪВЕТНИЦИ И ЗА КМЕТОВЕ НА 29 

ОКТОМВРИ 2023 Г. 

Текстът на проекта е в моята папка и е с проектен № 1970 – 

едно голямо, дълго и обемно решение за условията и реда за 

провеждане на предизборна агитация в изборите за общински 

съветници.  
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Има направено едно предложение за малка корекция в него. 

Между другото има много повторения и може би е редно така да 

бъде коректно и в пълнота изписано всяко правило. 

Предложението за корекция е във втората част – „Специални 

правила относно агитационните материали“, точка 21, и в проекта тя 

гласи: 

„Извън времето за провеждане на предизборна кампания (от 

датата на насрочване на изборите за общински съветници и кметове 

– 31 юли 2023 г., до началото на предизборната кампания – 29 

септември 2023 г.)“… 

Всъщност редакцията би била: „Извън времето за провеждане 

на предизборна кампания, която започва на 29 септември 2023 г., се 

забранява поставянето на предизборни агитационни материали.“ 

Логическо съкращение и това е единствената корекция. 

Всичко останало се базира на общите правила, които важат за 

всички избори – не само местните, нямаме никакви специфични 

уредби. 

Ако нямате коментари, да преминем към гласуване и да 

утвърдим този текст с гласуване и вземане на решение. 

Тъй като няма становища и мнения, предлагам да преминем 

към гласуване. 

Гласували 10 членове на ЦИК: за – 10 (Гергана Стоянова, 

Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан Чаушев, Йорданка 

Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, Силвия Стойчева, 

Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против – няма. 

Решението е 2469-МИ/19.09.2023 г. 

Връщаме се към „Административни преписки“ – точка шеста. 

РОСИЦА МАТЕВА: Благодаря. Колеги, предлагам ви 

обобщената справка, която е във вътрешната мрежа извън папките 

на всички колеги – „Брой мандати за местните избори 2023 г.“, в 

Excel формат да я публикуваме на нашата интернет страница в 

рубриката „За избирателя“, така както традиционно на местни 

избори се публикува тази информация. Тя е обобщена като 
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информация, получена от общинските избирателни комисии, за да 

бъде достъпна до всички избиратели. 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, чухте предложението на госпожа Матева. 

Моля с гласуване да одобрим публикуването на справката на 

страницата на Централната избирателна комисия, в рубриката „За 

избирателя“. 

РОСИЦА МАТЕВА: „Местни избори 2023 г.“ 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, гласуваме. 

Гласували 11 членове на ЦИК: за – 11 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и Цветозар Томов); против 

– няма. 

Колеги, на работно заседание ще обсъдим текстовете на 

предизборната кампания, такива каквито сме уточнили досега. Моля 

да изключите камерата. Имаме десетина минути почивка, за да 

обсъдим конкретните текстове. 

 

(След почивката.) 

 

ЗАМЕСТНИК-ПРЕДСЕДАТЕЛ ДИМИТЪР ДИМИТРОВ: 

Колеги, продължаваме заседанието. 

Преминаваме към точка трета: Разяснителна кампания. 

Видяхте текстовете, работния вариант за обсъждане и 

направените бележки. 

Предлагам да одобрим този вариант и да бъде изпратен на 

изпълнителя на обществената поръчка и за клиповете за 

разяснителна кампания, за да направи усилие да смести този текст 

във времето, определено  за такива аудио и видео клипове. 

Преминаваме към гласуване. 
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Гласували 12 членове на ЦИК: за – 12 (Георги Баханов, 

Гергана Стоянова, Димитър Димитров, Емил Войнов, Ерхан 

Чаушев, Йорданка Ганчева, Любомир Георгиев, Росица Матева, 

Севинч Солакова, Силвия Стойчева, Цветанка Георгиева и 

Цветозар Томов); против – няма. 

Колеги, с това изчерпахме и трета точка. Повече доклади 

нямаме.  

Има ли някой, който е пропуснал доклад, с който е готов, в 

която и да е точка от днешния дневен ред? 

След като няма, колеги, закривам днешното заседание. 

Утрешното заседание ще започне в 11 часа, тъй като в 10 часа 

има комисия, която ще обсъжда машинното гласуване и 

обществената поръчка, която ще бъде изпълнена от „Сиела“. 

 

(Закрито в 16,25 часа.) 

 

 

 

    ПРЕДСЕДАТЕЛ: 

       Камелия Нейкова 

      

    СЕКРЕТАР: 

       Севинч Солакова 

 

 

 

 

Стенографи: 

  Красимира Николова 

 

  Виолета Тасева 
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